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HANDIKAPPRÅDET VID FASTIGHETS- OCH 
SALUHALLSNÄMNDEN, MARKNÄMNDEN, TRAFIK-
NÄMNDEN OCH STOCKHOLMS STADS PARKERINGS AB. 

Protokoll nr 4, 
2006. 

 
Tid: Torsdag 16 mars 2006  kl.14.00-16.30.  
Plats:  Fleminggatan 4, Gamla Biblioteket.  
 
 
Justeras: 
 
 
Ken Gammelgård                      Hjördis Stolt 
 
 
 
Närvarande: 
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter. 
Ken Gammelgård ordf. (DHR), Lasse Gustafsson (NHR) 
och Hjördis Stolt (Astma och allergi). 
 
Förhindrade: Elisabeth Bergvall (R), Åsa Jansson (RBU)  
och Monicka Zachari (SRF).  
 
Tjänstemän. Fastighets- och saluhallskontoret: Anne-
Christine Ehn och Klas Nilsson. Markkontoret: Inger 
Åberg §§ 5-12. Trafikkontoret: Catarina Nilsson §§ 1-5 
och Britt-Marie Salmén §§ 1-3.  
 
Norrmalms Stadsdelsnämnds Handikappråd: Åke Åberg 
(SRF) §§ 1-5. 
 
§ 1. Fastställande av dagordning. 
Fastställs på sätt som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll utses ordföranden och 
Hjördis Stolt. 
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§ 3. Upprustning av Gustav Adolfs Torg. 
Tjänsteutlåtandet hade utsänts. Britt-Marie Salmén och 
Catarina Nilsson informerar. 
 
Ärendet är bordlagt i Trafiknämnden och tas upp på nytt 
2006-03-21. Platsen ligger centralt i staden, är kulturellt 
värdefullt och har riksintresse. Planeringsarbetet har 
bedrivits i processform med många deltagare t ex Statens 
fastighetsverk och Skönhetsrådet. Belysningen skall 
uppgraderas och detta medför att det kan kännas tryggare 
att vistas i området. Ledstråk planeras så att det ska bli 
lättare att hitta vägen över torget. Ljus, färg- och 
materialkontraster ska medföra att orienterbarheten 
förbättras. Lutningen ska göras bättre än tidigare. Antalet 
övergångsställen minskas och ”Stockholmsmodellen” 
tillämpas. Cykelbanan skiljs från gångytan med någon 
sorts markering. Handikapparkeringsplatser ska finnas i 
närheten av Operan.  
 
Test ska göras med mindre granithällar som passar för 
alla och rådet ska ges tillfälle att prova materialet innan 
upprustningen sker.  
 
Rådet ser positivt på planerna.  
 
Rådet hänvisar till Boverkets föreskrifter om att 
gångytorna ska vara jämna, fasta och halkfria.  
 
§ 4. Reviderade och kompletterade riktlinjer för 
stadens tillgänglighet, Stockholm en stad för alla.  
Catarina Nilsson informerar om utkastet som överlämnas 
till rådet. 
 
Programmet ska innefatta både yttre och inre miljö. 
Förslaget diskuteras med bland andra Trafikkontoret, 
Markkontoret, Stadsbyggnadskontoret och  
bostadsbolagen. De inledande texterna är kvar men 
uppdaterade. Aktuell lagstiftning har tagits in i 
materialet. 
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Det bestäms att mesta tiden av sammanträdet 6/4 ska 
användas till genomgång av programmet.  
 
§ 5. Skrivelse för kännedom från Maria-Gamla stans 
handikappråd ”Hur kan snö alltid överraska?”. 
Skrivelsen hade utsänts. Utdrag ur Teknisk Handbok om 
snöröjning lämnas på sammanträdet. 
 
Frågor om snöröjningen diskuteras. Det konstateras på 
nytt att det är svårt att vintertid komma fram på t ex 
övergångsställen även om ramper finns. Staden måste 
komma tillrätta med problemen. Det bör t ex klarläggas 
om det är fel lösningar på nedfasningen eller om  
stolparnas placeringar inte är bra, om det saknas  
information och kunskap om behoven eller om de 
maskiner som används inte är lämpliga. 
 
§ 6. Handlingarnas och lokalernas (mötets) 
tillgänglighet. 
Behovet av bättre belysning i korridoren aktualiseras. Ett 
bra broschyrställ invid receptionen bör inköpas.   
 
§ 7. Protokoll från sammanträdet 2006-02-23. 
Anmäls. 
 
§ 8. ”Projektera och bygg för god avfallshantering – 
Riktlinjer för Stockholms stad”. 
Hjördis Stolt meddelade att ärendet som tagits fram av 
Renhållningsnämnden anmälts i Stadsbyggnadsnämnden 
och Trafiknämnden. Enligt rådets mening är det 
angeläget att ärendet, vilket bland annat innehåller krav 
på tillgänglighet och användbarhet för personer med 
funktionshinder, även förankras i Marknämnden.  
 
§ 9 Yttrande över Revisionsrapport för att öka 
tillgängligheten i kollektivtrafiken. 
Förslag som utarbetats av Lasse Gustafsson hade utsänts. 
Rådet godkände förslaget.  
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§ 10. Protokoll nr 1, 2006 från 
Kollektivtrafikutskottet.  
Anmäls.  
 
§ 11.Förberedelse för möte med Kollektivtrafik-
utskottet 2006-04-11 kl. 10.00 i Stadshuset. 
Följande frågor bör tas upp: 
 
a. Yttrandet över Revisionsrapporten (§ 9) redovisas för 
Kollektivtrafikutskottet och frågan efter tidsplan för 
tillgänglighetsarbetet lyfts fram.  
 
b. Kollektivtrafiken blir mer och mer tillgänglig. 
Information behövs om vilka bussar som kan användas. 
Detta skulle kunna framgå av tidtabeller mm. 
 
c. Citybanan. Hur sker bevakningen av frågor som är 
viktiga för personer med funktionshinder? Rådet har 
tillskrivit Banverket om detta men inte fått något svar. 
 
d. Studieresa för Kollektivtrafikutskottet. Rådet föreslår 
att även tillgänglighet och användbarhet för personer  
med funktionshinder undersöks på resan. En ort med 
liknande klimat som Stockholm rekommenderas.   
 
§ 12. Tidplan för budget mm. 
Tidplanen hade utsänts. Anmäls. 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 


